
Zeer Geheim 

MINISTERRAAD 
Ex.nr. 

Nr. 11619 V H 

Notulen van de vergadering gehouden 
op vrijdag 7 februari 1986 in de Trêveszaal 

van het Kabinet Minister-President, 
aangevangen 's morgens om 10 uur 

Aanwezig: minister-president Lubbers en de ministers 
Van den Broek, Deetman (pt.1 t/m 8 en 10 t/m 
12), De Koning, Korthals Altes, Rietkerk, 
Ruding, De Ruiter, Schoo, Smit en Winsemius 
(Afwezig zijn de ministers Van Aardenne, 
Braks en Brinkman) 

Voorts zijn aanwezig de staatssecretarissen 
Van Eekelen (pt.3a, 2° en 3e), Ginjaar 
(pt.9). De Graaf (pt.9), Hoekzema (pt.4). 
Korte (pt.9) en Van Zeil 

Secretaris : mr.J.H.Kist 
Adjunct-secretarissen: J.Timmermans 

(pt.1 t/m 8 en 
10 t/m 12) 
mr.J.A.Stenfert Kroese 
(pt.9) 

Hoofddirecteur RVD : mr.M.J.D.van der Voet 

1 a. Notulen van de vergadering van 17 januari 1986 
(nr.11594 en 11594b) 

De minister-president verwijst naar 
zijn brief van 4 februari 1986 aan de ministers 
van Volkshuisvesting, Ruimtelijke Ordening en 
Milieubeheer, van Welzijn, Volksgezondheid en 
Cultuur en van Financiën, waarin hij heeft voor
gesteld dat agendapunt lc zal vervallen en dat op 
korte termijn tussen de genoemde ministers een 
oplossing wordt gevonden voor de regeling van de 
heffing van kadastraal recht op objecten die 
onder monumentenzorg vallen. 
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3 a . Budgetpolitieke gevolgen op nationaal 
terrein van een standstill regeling inzake 
BTW-tarieven en accijnzen binnen de 
Europese Gemeenschap (Brief van de mini ster 
en van de staatssecretaris van Financiën 
dd . 29 januari 1986, nr.8681, met bijlage) 

Staatssecretaris Van Eekelen stelt dat 
de notitie over de gevolgen van een standstill 
regeling eerst door de coördinatiecommissie had 
moeten worden behandeld in plaats van zonder 
enige voorbereiding rechtstreeks aan de minister
raad te worden aangeboden, Nederland dient als 
voorzitter van de EG thans geen standpunt in te 
nemen, maar moet er naar streven een compromis 
tot stand te brengen. 

Minister Ruding antwoordt dat in deze 
notitie geen conclusies zijn opgenomen en 
uitsluitend dient om de raad op de hoogte te 
stellen van de gevolgen op nationaal terrein van 
een standstill regeling binnen de EG. Het is niet 
sprekers bedoeling de Nederlandse positie in deze 
thans reeds vast te leggen. Naar zijn mening is 
behandeling door de coördinatiecommissie of door 
de Raad voor Europese Zaken van deze notitie 

. |_ Eer̂ t- overbodig . wBovandion zal een ad-hocwerkgroep die 
is ingesteld door de raad van ministers (Ecofin), 
zich over het probleem buigen. Indien er 
financiële gevolgen voor Nederland zijn te 
verwachten, dan zal spreker dit tijdig in de raad 
aanmelden. 

De mini ster-president begrijpt dat de 
notitie slechts ter kennisneming aan de raad is 
gezonden, maar hij meent dat het nuttig is het 
stuk ook ter kennis van de medewerkers van de 
bewindspersonen te brengen. Hij stelt voor de 
notitie in de eerstvolgende vergadering van de 
coördinatiecommissie aan de orde te stellen. 

Minister De Koning meent dat de 
coördinatiecommissie niet alleen het voorstel op 
zijn merites moet bezien, maar ook aandacht moet 
schenken aan de vraag of de tijd rijp is om te 
komen tot een verdergaande integratie en 
harmonisatie op belastinggebied. Spreker vraagt 
zich af of daarmee nu al moet worden gestart. 
Zijns inziens dient een integratie op het gebied 
van de belastingen eerst dan plaats te vinden als 
op andere terreinen een dergelijke harmonisatie 
reeds heeft plaatsgevonden. 
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Minister Van den Broek merkt bij 
interruptie op dat in de Ecofin-raad van 10 maart 
1986 de vraag aan de orde zal komen in hoeverre 
een standstill regeling voor de EG kan worden 
ingevoerd. Spreker wijst erop dat België, 
Luxemburg en Nederland feitelijk al een 
dergelijke regeling kennen. 

Minister Deetman meent dat meer 
aandacht moet worden besteed aan de vraag hoe een 
grotere flexibiliteit op het gebied van de 
inkomstenverkrijging binnen de Nederlandse 
grenzen kan worden gerealiseerd indien een 
standstill regeling tot stand wordt gebracht. Als 
de notitie in de raad wordt besproken, zullen de 
gevolgen voor de inkomstenverkrijging duidelijker 
naar voren moeten worden gebracht. 

De mini ster-president herhaalt dat deze 
notitie slechts ter informatie dient. Indien ter 
zake van de standstill regeling besluitvorming 
noodzakelijk is, zal dat op voorstel van de 
minister van Financiën dienen te geschieden. 
Spreker acht het nuttig dat ook de coördinatie
commissie zich over de notitie buigt, waarna door 
middel van de behandeling van de conclusies van 
de coördinatiecommissie de zaak opnieuw in de 
raad aan de orde kan komen. 

Minister Ruding meent dat er sprake is 
j~ ̂ lirtt op van een misverstand. Hijhbeaamt dat do Benelux 
~i x̂fc di, feitelijk roods oen otandotill regeling kont »l 

ktn*luk* irv Ingaande op de woorden van minister Deetman meent 
- i/trlt4e^ spreker dat deze het oog heeft op een andere 

zaak, namelijk de vraag wat moet worden gedaan op 
w Ut ^ e t 9 ekied van de belastingen, teneinde de 

tytfctnA~tp .-jJb i n t e r n e EG-markt te bevorderen. Dat aspect dat 
niet in de notitie is vermeld, kan in een 
vergadering van de coördinatiecommissie aan de 

^ « J t ^ . orde komen. Ingaande op de woorden van minister 
De Koning zegt spreker het met de strekking 
daarvan niet eens te zijn. Een verdergaande 

Y . integratie vanfbelastingen in de EG behoeft niet 
pas plaats te vinden, nadat andere integratie
processen zijn afgerond. Het gaat spreker in deze 

1 h^A- tfr notitie slechts om de binnenlandseTgevolgen van 
een standstill regeling, een zaak waarvoor hij 
als minister van Financiën verantwoordelijk is. 
Ofschoon er, nadat een dergelijke regeling zal 
zijn ingevoerd, minder mogelijkheden zijn om 
wijzigingen in de BTW-tarieven en accijnzen aan 
te brengen dan thans het geval is, zijn de 
gevolgen van de invoering van een standstill 
regeling voor Nederland beperkt. Spreker denkt 
overigens dat de invoering daarvan weinig kans 
maakt, omdat andere lidstaten zich daartegen 
zullen verzetten. 
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Staatssecretaris Van Eekelen merkt op 
dat elke kwestie in het kader van de EG in de 
coördinatiecommissie aan de orde dient te komen. 
Dat geldt ook voor deze notitie. 

De raad stemt er vervolgens op voorstel 
van de minister-president mee in dat de 
behandeling van de notitie wordt verwezen naar de 
eerstvolgende vergadering van de coördinatie
commissie, waarna deze kwestie bij de bespreking 
van de conclusies van de coördinatiecommissie 
weer in de raad aan de orde kan worden gesteld. 

3 b . Ondertekening resultaten van de 
intergouvernementele conferentie (Europese 
Acte) tot wijziging van het EG-verdrag en de 
totstandkoming van het EPS-verdrag (Zie 
notulen m.r. 24 januari 1986, punt 3a) 

Minister Van den Broek memoreert dat de 
ondertekening van de Europese Acte is vastgesteld 
op 17 februari a.s.. Op 27 februari a.s. zal in 
Denemarken een referendum over de goedkeuring van 
de wijzigingen in het EG-verdrag worden gehouden. 
Hij is door zijn Deense collega gevraagd de 
ondertekening van de Europese Acte uit te stellen 
tot een datum die is gelegen na 27 februari a.s.. 
Griekenland, Ierland en Portugal hebben zich bij 
dit verzoek aangesloten. Italië en het Verenigd 
Koninkrijk bezien nog of zij het Deense verzoek 
zullen ondersteunen. Spreker heeft toch niet 
ingestemd met het verzoek om uitstel en hoopt dat 
op 17 februari a.s. de 11 lidstaten die de 
wijzigingen hebben goedgekeurd, de Europese Acte 
zullen tekenen. Het Nederlandse voorzitterschap 
ziet zich in dat streven gesteund door Frankrijk 
en de bondsrepubliek Duitsland 

De raad concludeert vervolgens op 
voorstel van de minister-president dat het 
Nederlandse voorzitterschap voorshands vasthoudt 
aan de ondertekening op 17 februari 1986. 


